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Z Á P I S 

ze zasedání Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

dne 30. září 2024 od 13:00 

 

Zasedání Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále také „Rada“ nebo  „RVNNO“) řídila 

místopředsedkyně Rady zmocněnkyně vlády pro lidská práva Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková. 

Jednání proběhlo v hybridní formě. 

Zástupci za neziskový sektor: Břeňová Martina (Nadace OSF Praha), Deverová Lenka (Horská 

služba ČR, o.p.s.), Doubnerová Jitka (NS MAS), Jevičová Eliška (České středisko Mezinárodního 

divadelního ústavu), Kuchyňková Iva (Charita ČR), Miléřová Jana (Glopolis, o.p.s.), Mrázek Aleš 

(Asociace veřejně prospěšných organizací ČR, z.s.), Pýchová Silvie (SKAV, z.s.), Salivar Jaroslav 

(Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, z.s.), Sedláček Aleš (předseda České rady dětí a mlá-

deže), Vonka Černá Lenka (Národní asociace dobrovolnictví, z.s.), Zikmundová Martina (Česká aso-

ciace streetwork, z.s.) 

Zástupci za státní správu: Andrys Ondřej (MŠMT), Mátl Ondřej (MV, pověřený P. Vokáčem), Mu-

řický Eduard (MPO), Konieczny Janusz (MMR, pověřený L. Gergelovou Šteigrovou), Horák Franti-

šek (NSA, pověřený O. Šebkem), Lindová Barbora (MZd, pověřena R. Policarem), Miklušáková 

Marta (MPSV, pověřena Z. Odstrčilovou), Němeček Milan (MK), Nováková Sádková Petra (MŽP, 

pověřena J. Křížem), Speychal Robert (MO, zástupce D. Blažkovce), Šimáčková Laurenčíková Klára 

(zmocněnkyně vlády pro lidská práva), Volná Hana (MZV)  

Omluvení členky a členové Rady: Antošová Marcela (MZe), Fiala Petr (předseda vlády), Kauf-

mann Marie (EVASCO s.r.o.), Kotalíková Jana (ÚV), Stejskal Jiří (Charita ČR), Motyčka Pavel (Svaz 

měst a obcí ČR) 

Hosté: Hanuš Petr (Asociace poskytovatelů sociálních služeb České republiky), Kamenický Jan 

(Člověk v tísni, o.p.s.),  

Úřad vlády České republiky/Odbor lidských práv a ochrany menšin: Fungačová Hana (online), 

Galbavá Sára, Mičicová Barbora, Mička Pavel 
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Program: 

1) Zahájení zasedání  

2) Kontrola úkolů ze zasedání Rady dne 29. dubna 2024 

3) Zpráva o právním státu 2024 – Stav právního státu v Evropské unii 

4) Návrh zákona o regulaci lobbování a jeho vliv na činnost Rady a zapojení zástupců 

občanského sektoru 

5) Zavádění inovativních participativních a deliberativních postupů v ČR 

6) Informace o realizaci projektu v rámci OP Technická pomoc 

7) Připravované aktivity a projektové záměry na období 2025+ 

8) Informační blok: 

• Informace z Výboru pro legislativu a financování 

• Informace z Výboru pro EU  

• Informace z pracovních skupin 

• Informace z činnosti sekretariátu Rady 

9) Různé 

 

Ad 1) Zahájení zasedání   

Druhé zasedání Rady v roce 2024 zahájila místopředsedkyně Rady zmocněnkyně vlády pro lidská 

práva Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková a ze zasedání omluvila předsedu Rady prof. PhDr. Petra 

Fialu, Ph.D., LL.M.  

K. Š. Laurenčíková informovala o složení Rady. Ta má aktuálně 34 členů (z maximálního počtu 36 

členů) s tím, že je aktuálně vyhlášena výzva na obsazení jednoho člena po Vladimíru Hyánkovi, 

který na členství v Radě rezignoval. Ten působí na Masarykově univerzitě v Brně a odborně se 

zabýval výzkumem neziskového sektoru. S ohledem na složení Rady byla vypsána výzva směřující 

na kandidáty z řad nestátních neziskových organizací (dále jen „NNO“) nebo akademické obce s 

expertízou v oblasti výzkumu neziskového sektoru (výzva je otevřena do 14. října). 

Pro dosažení usnášeníschopnosti je třeba minimálně 18 přítomných členů s právem hlasovat. Dle 

informací tajemníka Rady je aktuálně přítomno 221 členů, a to buď přímo zde v sále, nebo online, 

a Rada je tedy usnášeníschopná. Program byl společně s podklady zaslán v předstihu a nebyly k 

němu navrhnuty žádné změny. 

K. Š. Laurenčíková přivítala také přítomného hosta, Jana Kamenického ze Člověka v tísni, přizva-

ného k projednávanému bodu 4. 

Usnesení:  

Rada vlády pro nestátní neziskové organizace schvaluje program dnešního zasedání. 

 

 

 
1 V průběhu zasedání došlo k připojení dalších dvou členů RVNNO a zároveň odchodu některých členů.  
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Hlasování o návrhu usnesení proběhlo následovně: 

PRO Zdržel se PROTI 

21 1 0 

Program zasedání byl schválen.  

 

Ad 2) Kontrola úkolů ze zasedání Rady dne 29. dubna 2024 

K. Š. Laurenčíková vyzvala tajemníka Rady P. Mičku, aby Radu krátce seznámil s plněním úkolů 

z předchozího zasedání Rady. 

P. Mička se vyjádřil k následujícím úkolům ze dne 29. dubna 2024 s tím, že tyto úkoly směřovaly 

k sekretariátu Rady: 

• Rozpracovat možnosti sledování dat o finanční podpoře neziskového sektoru a ve spolupráci 

s dalšími odborníky připravit metodologii sběru a interpretace dat.  Úkol je plněn. Ve spolu-

práci s Ministerstvem financí (dále také „MF“) získal sekretariát v srpnu data o finanční/do-

tační podpoře neziskového sektoru z veřejných zdrojů. Data jsou ve struktuře, která v maxi-

mální možné míře respektuje návrhy vzešlé od členů Výboru pro legislativu a financování 

(dále jen „VLF“). S daty se postupně pracuje. Pro analýzu i prezentaci dat se zamýšlí využít 

program PowerBI, který je licencován na Úřadu vlády a pracovníci oddělení se v nejbližší 

době zúčastní detailního školení.   

 

• V souladu s usnesením zajistit realizaci změn v Pracovní skupině pro Strategii. Úkol je plněn. 

První setkání pracovní skupiny se plánuje na podzim tohoto roku. V průběhu léta byly v sou-

ladu s usnesením vyzváni k účasti i další zástupci neziskového sektoru (např. za nadace) a 

ověřen zájem o účast zástupců stávajících.  

 

• Koordinovat dopady evropských agend na činnosti neziskového sektoru v ČR, a to ve spo-

lupráci s Výborem pro EU. Úkol je plněn. Ve spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj 

(dále jen „MMR“) je připravován workshop (4. prosince) pro zástupce neziskového sektoru, 

který se bude věnovat evropským agendám. Téma se bude řešit ve třech směrech: 1) Princip 

fungování EU fondů; 2) Budoucnost a Koheze 28+; 3) Další zapojení do řešení EU politik 

(např. prostřednictvím resortních koordinačních skupin).    

 

• Na další zasedání pozvat zástupce Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy (dále jen 

„MŠMT), aby představili připravovanou strategii pro mládež (případně uskutečnit návazné 

setkání s týmem, který tvoří strategii pro mládež, aby se zde zmíněna témata zkusila do 

materiálu zapracovat). S týmem z MŠMT je sekretariát Rady v kontaktu.  V rámci bodu 5) 

představí přípravu Strategie pro mládež státní tajemník na MŠMT O. Andrys. 

  

• Poskytnout podporu Expertní skupině při jednání s Ministerstvem financí o možnostech za-

pracování navržených změn v zákoně o rozpočtových pravidlech a dalších legislativních 

předpisech. Probíhá intenzivní komunikace s představiteli Expertní skupiny a sekretariátu 

Rady. Veškeré výstupy, respektive usnesení, byly předány MF, které má v případě tzv. „rych-

lých dotací“ a „partnerství“ odlišný názor. V tomto směru jsou připravována další jednání. 
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K. Š. Laurenčíková ujistila, že i přes složité změny probíhající ve vládě i na úrovni MMR by se témata, 

na kterých doposud spolupracovali (např. podpora participace, zapojení neziskového sektoru, udr-

žení hodnot kohezní politiky), neměla opomenout. 

Následně proběhla diskuse k doporučením Expertní skupiny k systémové změně financování ve-

řejně prospěšných služeb a činností ze státního rozpočtu (dále jen „Expertní skupina“). A. Sedláček 

zmínil příklad MŠMT, kde byl, a základě výsledků práce Expertní skupiny a dlouhodobé debaty na 

toto téma, vyhlášen víceletý program, což může sloužit jako příklad dobré praxe i pro další rezorty.  

P. Mička doplnil, že sekretariát je v kontaktu s MF a plánuje vyvolat další jednání s Ministerstvem 

vnitra a Ministerstvem zahraničních věcí v tématu Rychlých dotací. Uvedl, že sdílení zkušeností jed-

notlivých aktérů státní správy mezi sebou vnímá jako podstatné a zmínil, že jednotliví aktéři si často 

nejsou vědomi možností, které mají k dispozici. Dále zmínil, že MF pracuje na nové vyhlášce o fi-

nančním vypořádání, do které je nezbytné téma víceletého financování zapracovat. 

J. Miléřová vnímá financování jako téma, které by mělo být v rámci RVNNO projednáváno v mnohem 

větší míře a větší by mělo být i zapojení VLF. 

K. Š. Laurenčíková podpořila větší aktivitu VLF vzhledem k tomu, že VLF považuje za místo mož-

ného vzniku expertních návrhů, které by následně mohly být Radou iniciovány. Ocenila dosavadní 

práci a zdůraznila nutnost se této problematice nadále věnovat.  

Dále zaznělo, že v diskusi na téma financování neziskového sektoru je nutné brát v potaz přípravu 

kohezních fondů a plánovaný úbytek financí z tohoto zdroje. To může být impulsem k přezkoumání, 

z jakých zdrojů mají být financované NNO. Přítomní také akcentovali potřebu získat podporu ze 

strany prezidenta a předsedy vlády (v konkrétní otázce týkající se neziskového sektoru, např. u ví-

celeté financování NNO).  

K. Š. Laurenčíková poděkovala všem za účast u červnového Kulatého stolu na téma Role občanské 

společnosti při posilování demokracie, jehož hlavním cílem bylo pojmenovat pojistky demokracie 

a odolnosti společnosti. Během kulatého stolu byla možnost seznámit se s odlišnými zkušenostmi 

kolegů ze slovenského nevládního sektoru. V tomto ohledu vnímá setkání jako důležité a vybídla 

k solidaritě. 

A. Sedláček vyzdvihnul konferenci Deset let „nového“ spolkového práva, jejímž cílem bylo zhodnotit 

desáté výročí účinnosti občanského zákoníku. Důležitým tématem konference byla hranice mezi 

spolkovou a podnikatelskou činností. Toto téma vnímá jako aktuální a jako příklad této problematiky 

uvádí případ spolku Brontosaurus v Himalájích. Podpořil realizaci další takové konference, kde by 

se dál řešilo toto téma.  

Další debata proběhla na téma právního státu na Slovensku a Maďarsku, a situace nevládního sek-

toru v Gruzii. Zmíněna byla i potřeba vést o těchto tématech a možných pojistkách demokracie další 

diskuse a zdůrazněna byla důležitost reálné participace, transparentnosti nominací do vládních tě-

les, hlídání parity a spolupráce s lidmi aktivně se snažícími prosadit systémové změny. K. Š. Lau-

renčíková doplnila, že se tomuto tématu se bude věnovat konference Lidská práva a Česko, která 

se uskuteční 10. prosince 2024. 

P. Mička dále zmínil zapojení Úřadu vlády do programu Technologické agentury ČR (dále jen 

„TAČR“) Beta 3. Z programu lze čerpat data na analytickou činnost, která by mohla pomoci inovovat 

činnosti státních úřadů. Financovatelné jsou analýzy mapujících socio-ekonomické dopady činnosti 

nestátního neziskového sektoru. Do budoucna bude možné díky těmto datům argumentovat důleži-

tost neziskového sektoru. 

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/kulaty-stul-na-tema-role-obcanske-spolecnosti-pri-posilovani-demokracie-214018/
https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/kulaty-stul-na-tema-role-obcanske-spolecnosti-pri-posilovani-demokracie-214018/
https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/konference-deset-let-_noveho_-spolkoveho-prava-213589/
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Ad 3) Zpráva o právním státu 2024 – Stav právního státu v Evropské unii 

Informace o Zprávě o právním státu a procesu její přípravy podala J. Miléřová. V rámci tématu je 

třeba řešit dvě roviny. První je proces přípravy zprávy, důležitý pro kvalitu vstupů. Druhá rovina je 

zapojení občanské společnosti. Zapojení probíhá na několika úrovních. Občanská společnost vstu-

puje do veřejné konzultace, kterou Evropská komise (dále také „EK“) otevírá. Ale také může vstu-

povat do debaty na úrovni členských států.  

Ocenila, že loni poprvé byl vstup připravovaný sekretariátem Rady konzultován s Výborem pro EU 

(dále jen „VEU“) při RVNNO. EK vnímá zprávu i jako nástroj pro prevenci/zachycení trhlin a před-

cházení prohlubování problémů. Snahou NNO je, aby byl proces přípravy zprávy více inkluzivní, 

transparentní, dával prostor pro občanskou společnost a zároveň zabránil tomu, aby organizace byly 

případně ostrakizovány vládami v zemích, kde hodnocení není příliš pozitivní.  

J. Miléřová rovněž upozornila na doporučení, které NNO připravily a předaly EK a předsedovi vlády 

ČR - „Neberte právní stát jako samozřejmost“, ve kterém jsou navržena i doporučení, jak by měla 

vláda, i nad rámec doporučení EK, postupovat. Odpověď pana premiéra byla velmi pozitivní a vnímá 

potřebu pracovat na osvětě.  

Následně proběhla obsáhlá diskuse o tom, jak NNO více zapojit do přípravy zprávy a zprávu více 

zviditelnit. Bylo navrženo vrátit se k tomuto tématu na dalším zasedání Rady a byl formulován úkol 

pro VEU. 

Úkol pro VEU: Navrhnout, jakým způsobem mají být informovány organizace občanské společnosti 

o možnostech zapojení do přípravy zprávy o právním státu pro rok 2025. Dále navrhnout, jakým 

způsobem mají být s poradními orgány vlády konzultovány vstupy za Českou republiku připravené 

státní správou.    

 

Ad 4) Návrh zákona o regulaci lobbování a jeho vliv na činnost Rady a zapojení zástupců 

občanského sektoru 

K. Š. Laurenčíková zmínila, že návrh zákona o lobbování je v současné chvíli projednáván na půdě 

Poslanecké sněmovny (dále jen „PSP“). Ve čtvrtek 26. září proběhlo jednání ústavně-právního vý-

boru PSP, kde byly diskutovány některé změny navrhovaného zákona. Vyzvala J. Kamenického 

k podání detailnější informací, zejména s přihlédnutím k tomu, jak by zákon mohl ovlivnit činnost 

Rady, jejích poradních orgánů a obecně zapojování zástupců občanské společnosti. 

J. Kamenický uvedl, že na základě pozměňovacího návrhu by měl být návrh zákona upraven tak, 

že: 

1. členové poradních orgánů vlády (kromě Legislativní rady vlády) nebudou mezi lobovanými, 

2. jednání výkonných orgánů zřízených poradními orgány vlády, kde budou přítomní lobovaní 

(třeba vrchní ředitelé), a jsou z nich pořizovány a veřejně dostupné zápisy, nebudou vykazo-

vány jako lobbistické schůzky, 

3. prosadí se ochrana „citlivých“ osob ze zahraniční (např. zahraničních disidentů), aby nemu-

sely být zmiňovány v lobbistických zprávách, neb by to pro ně v domovské zemi mohlo být 

ohrožující, 

4. bude sníženo množství byrokratické zátěže s procesem spojené. 

Dále doplnil, že pracovní tým složený z J. Miléřové, A. Sedláčka, J.Kamenického  a L. Krause z Lob-

bia spolupracoval na vytvoření pozměňovacího návrhu a jeho zástupci se zúčastnili setkaní ústavně-

https://commission.europa.eu/document/download/47ec6130-cb4d-407d-a8aa-481e4fe73eb2_cs?filename=13_1_58057_coun_chap_czechia_cs.pdf
https://glopolis.org/site/assets/files/1445/07-08-24-otevreny-dopis-premierovi_-neberte-pravni-stat-jako-samozrejmost.pdf
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právního výboru dne 4. září, kde společně vystoupili a přednesli argumenty k danému pozměňova-

címu návrhu. Jsou také v úzké spolupráci s Ministerstvem spravedlnosti.  

A. Mrázek připomněl, že návrhy zákona podobného charakteru jsou střídavě v mezirezortním řízení 

už od roku 2011. Nicméně nyní je návrh navázán na Národní plán obnovy. Návrh sice byl v mezire-

sortním připomínkovém řízení, nicméně následně postoupil do Legislativní rady vlády, která návrh 

ještě dodatečně přepracovala. Přepracovaný materiál v meziresortním připomínkovém řízení nebyl. 

J. Miléřová upozornila na nedostatečnou analýzu potenciálních dopadů regulace a vybídla do bu-

doucna k obsáhlejší analýze a obeznámení aktérů s problematikou a případnými dopady regulace. 

V této souvislosti K. Š. Laurenčíková připomněla důležitost střešních platforem pro mezioborový di-

alog.  

 

Ad 5) Zavádění inovativních participativních a deliberativních postupů v ČR 

Dle K. Š. Laurenčíkové je důležité, aby Úřad vlády i Rada přinášely nové přístupy, jak podporovat 

participaci. Jedna z velmi progresivních a inovativních metod jsou tzv. občanská shromáždění, která 

umožňují zapojit běžné občany, a to zejména marginalizované a opomíjené skupiny do diskuse zá-

važných společenských problémů a v rámci deliberativního procesu pak společně přijít s možnými 

návrhy řešení.  

K. Š. Laurenčíková dále doplnila, že se ve spolupráci s Radou Evropy podařilo zajistit prostředky 

pro přípravu občanského shromáždění v ČR. Jako první pilotní téma je zvolena prevence násilí na 

seniorech. Zároveň se podařilo vyjednat exkluzivní účast na intenzivním třídenním vzdělávacím pro-

gramu pořádaným Radou Evropy přímo ve Štrasburku, kde se budou v průběhu října zástupci čtyř 

ministerstev a dva zástupci občanského sektoru seznamovat s touto metodou. 

V návaznosti na toto vzdělávání sekretariát Rady aktuálně jedná s Radou Evropy o dalších worksho-

pech na téma občanského shromáždění, která by se již měla odehrávat v Praze v češtině pro více 

zástupců státní správy i občanského sektoru (cca 25 osob).  

P. Mička doplnil, že sekretariát Rady je nad rámec výše uvedeného připraven realizovat úvodní 

workshop o participaci na jednotlivých ministerstvech určený zejména těm, kteří s participací dosud 

nemají žádnou zkušenost.  

K. Š. Laurenčíková předala slovo státnímu tajemníkovi MŠMT O. Andrysovi, aby představil jejich 

postup přípravy Koncepce pro oblast mládeže 2025+, která je vnímána jako jeden z příkladů dobré 

praxe participativní přípravy strategie. 

O. Andrys uvedl, že platnost nově se tvořící Strategie mládeže je koncipovaná na pětileté období od 

roku 2025. Zástupci MŠMT mají ambici vytvořit dokument meziresortního charakteru. Rozhodli se 

tuto Strategii koncipovat co nejvíce participativně, aby došlo k zapojení všech zainteresovaných sta-

keholderů, a ideálně i mládeže.  

Za účelem tvorby nové Strategie mládeže zřídilo MŠMT i poradní orgán, takzvaný Panel mládeže, 

kterému udělil záštitu ministr Bek. Panel mládeže je tvořen zhruba 20 mladými lidmi ve věku od 15 

do 26 let. Snaží se o partnerskou spolupráci s mladými lidmi při tvorbě koncepce, a to vytvořením 

bezpečného neformálního prostředí. Snaha o zapojení mládeže se týká každého sektoru Strategie. 

Jsou si vědomi důležitosti reflexe socioekonomických vlivů, z tohoto důvodu se snaží do diskuse o 

podobě dokumentu zapojit různorodou skupinu lidí, generově vyváženou, zahrnující mládež různých 

věkových kategorií, z různých regionů a z různých socioekonomických skupin. 
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V rámci tvorby Strategie mládeže bylo realizováno několik tzv. focus group a kulatých stolů, které 

řešily tři hlavní okruhy Strategie mládeže a to A) Rozvoj plného potenciálu mladých lidí; B) Přechod 

do dospělosti a C) Aktivity související s aktivním občanstvím. Přijato bylo velké množství zajímavých 

podnětů.  

O. Andrys nabídl věnovat se Strategii i na dalším zasedání Rady, kdy by tento dokument už měl být 

v standardním mezirezortním připomínkovém řízení. 

A. Sedláček ocenil tuto iniciativu jako nejlépe participativně vedený proces v oblasti mládeže a vy-

jádřil nutnost identifikovat počet průřezových témat a stupeň jejich vzájemného překrývání a dořešit 

koordinaci daného dokumentu. 

Dále v diskusi zazněly dotazy týkající se věkové hranice zapojené mládeže (návrhy na snížení hra-

nice na 12 či 13 let a zvýšení horní na 30 let), zajištění inkluzivity fokusních skupin, návrh na vytvo-

ření panelů mládeže i na dalších ministerstvech apod. 

 

Ad 6) Informace o realizaci projektu v rámci OP Technická pomoc 

K. Š. Laurenčíková uvedla, že projekty zaměřené na posílení partnerství neziskového sektoru s re-

sorty a jinými ústředními orgány státní správy při implementaci EU fondů jsou již v plné realizaci.  

P. Mička doplnil, že se jedná o realizaci dvou projektů. Prvním je Metodická podpora zapojení part-

nerů z NNO (realizovaná Úřadem vlády) a druhým je Podpora koordinačních a odborných kapacit 

pro zapojování nestátních neziskových organizací do implementace EU fondů 2021 až 2027 (reali-

zována organizací Glopolis).  

V rámci těchto projektů bylo uskutečněno mnoho aktivit. Dne 6. června proběhlo zahajovací jednání 

se členy platforem za účasti 32 osob. Průběžně probíhají skupinové rozhovory se zástupci řídících 

orgánů, doposud proběhlo 6 schůzek na 5 ministerstvech a také pracovní setkání se zástupci re-

sortů, resp. řídících orgánů. 

Jana Miléřová zmínila nadcházející projektové aktivity. Dne 4. prosince je ve spolupráci s Minister-

stvem pro místní rozvoj (dále jen „MMR“) plánována osvětová akce pro zástupce v platformách 

fondů EU a další zainteresovanou veřejnost zaměřená na témata: systém koordinace evropských 

politik v ČR, možnosti zapojování NNO do EU agend, evropské politiky a jejich nástroje, možné 

změny v politice soudržnosti aj. Dále je připravován manuál pro zástupce NNO.  

 

Ad 7) Připravované aktivity a projektové záměry na období 2025+ 

K. Š. Laurenčíková uvedla, že stručný popis připravovaného projektového záměru do programu TSI 

obdrželi členové Rady v podkladech k dnešnímu jednání.  

P. Mička doplnil, že projektová žádost do programu TSI je připravována spolu s dalšími 5 zeměmi 

EU. V rámci programu TSI vysílají členské státy směrem k EK žádosti o řešení určité problematiky, 

načež EK najde vhodného řešitele, který následně s danou zemí spolupracuje a poskytuje jí pora-

denskou činnost. V případě tohoto projektu je snahou, aby řešitelem bylo OECD, se kterým na toto 

téma i jednají.  

Projekt má stanoveny 4 základní cíle: 1) institucionální rámec pro participaci 2) posílení schopností 

a dovedností zaměstnanců veřejné správy 3) zlepšení rámce pro monitorování a hodnocení partici-

pačních procesů 4) snahu zavádět nové inovativní nástroje. Výstupy budou ve formě návrhů a plánů, 

jak s danými výsledky dále nakládat. 

https://www.vlada.cz/cz/ppov/rnno/aktuality/zahajovaci-setkani-partnerskych-projektu-z-optp-213900/
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Usnesení: 

Rada se seznámila s projektovým záměrem připraveným pro Technical Support Instrument Pro-

gramme na téma budování administrativních a institucionálních kapacit a kompetencí s cílem zvýšit 

dopad účasti občanů na veřejném rozhodování v členských státech EU a vnímá potřebnost jeho re-

alizace v ČR. Rada vyjadřuje tomuto projektovému záměru plnou podporu a pověřuje místopřed-

sedkyni Rady a tajemníka Rady, aby učinili veškeré kroky nezbytné k podání tohoto projektového 

záměru k orgánům EU.      

Hlasování o usnesení proběhlo následovně: 

PRO Zdržel se PROTI 

19 3 0 

 

Ad 8) Informační blok: 

 

• Informace z Výboru pro legislativu a financování 

L. Deverová uvedla, že od dubnové Rady se VLF sešel jednou, a to 30. května a projednal doporu-

čení k legislativním změnám víceleté dotace, partnerství a vztahů mezi hlavním a pobočným spol-

kem.  

Dále vzal VLF na vědomí informaci o činnosti pracovní skupiny k soukromému dárcovství. 

Zároveň proběhla diskuze k úpravám připravované výzvy Operačního programu Zaměstnanost plus 

k budování kapacit a profesionalizace neziskových organizací. K tomuto bodu se na úpravu výzvy 

sešla 5. května pracovní skupina a její návrh byl předložen Ministerstvu práce a sociálních věcí.  

Dále VLF vzal na vědomí informace o stavu přípravy rozboru financování. Ve spolupráci s MF a 

s Generálním finančním ředitelstvím (dále jen „GFŘ“) pokračuje jednání o tom, jaká data sbírat a jak 

s nimi pracovat. Doplnila také, že s výstupy konference Deset let „nového“ spolkového práva se 

může dále pracovat a mohou být podkladem pro legislativní změny, ukáže-li se potřeba spolkovou 

oblast legislativně upravovat.  

Další jednání výboru se bude konat 24.  října. 

 

• Informace z Výboru pro EU  

S. Pýchová uvedla, že VEU se od posledního zasedání Rady vlády sešel třikrát, a to 6. května, 1. 

července a 9. září.  

V případě VEU se ukazuje kompatibilita projektu financovaného z technické pomoci a témat řeše-

ných na VEU. Tato kompatibilita by se měla projevit i v rámci přípravy kohezních fondů (vznikl pra-

covní tým složeného ze zástupců občanského sektoru, díky kterému by mělo být možné i postupně 

identifikovat potřeby, které by se měly v kohezi objevit).  

S. Pýchová dále zopakovala informace o šetření k zapojování zástupců NNO do resortních koordi-

načních skupin. V této věci pokračovala komunikace se Sekcí pro evropské záležitosti a toto téma 

bude zohledněno v rámci výše zmíněné osvětové akce dne 4. prosince.  

Nyní se začíná připravovat formát zasedání VEU při RVNNO s Výborem pro EU na pracovní úrovni, 

které bylo již v minulosti realizováno v rámci předsednictví ČR v Radě EU. Nyní by se zasedání mělo 
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ve větší míře věnovat zapojení NNO do přípravy rámcových pozic. Zejména u směrnic a opatření, 

která by měla potencionální dopad na občanský sektor. Společné jednání obou výborů by se mělo 

uskutečnit na začátku nového kalendářního roku.  

 

• Informace z pracovních skupin 

K. Š. Laurenčíková požádala tajemníka Rady P. Mičku o aktuální informace z činnosti pracovních 

skupin:  

Ad) Soukromé dárcovství. Velmi úspěšně zatím probíhá projekt BETA2 zaměřený na Analýzu stavu 

a struktury darování v ČR na základě dostupných dat z daňových přiznání fyzických a právnických 

osob. Součástí projektu je i formulace doporučení pro další kroky ve smyslu rozvoje dárcovství v 

ČR. Spolupráce s GFŘ, coby poskytovatelem dat, funguje dobře a stejně skvěle probíhá spolupráce 

s dodavatelem služeb agenturou STEM. Předpokládá se, že dle plánu budou všechny výsledky 

k dispozici na konci roku 2024. Na konci května proběhlo jednání za účasti generální ředitelky GFŘ 

Simony Hornochové, zástupců MF, Svazu obchodu a cestovního ruchu, obchodních řetězců a Úřadu 

vlády s cílem hledat řešení pro možné odečty DPH při darování i nepotravinového zboží. S. Horno-

chová vnímá velmi intenzivně potřebu řešit problematiku DPH u darovaného zboží a přislíbila, že 

bude hledat cesty, jak to za stávajících předpisů umožnit. Zároveň probíhá diskuse k zákonu o DPH, 

aby byla problematika upravena i v legislativně. Další setkání pracovní skupiny pro soukromé dár-

covství je naplánováno na říjen. 

Ad) Metodika participace. V této oblasti byl připraven úvodní workshop o participaci, jehož snahou 

je přiblížit Metodiku i těm resortům, které se nezapojily do pilotního testování. Do konce roku bude 

dokončeno pilotní testování a Metodika bude předložena Radě ke schválení.  

Ad) Strategie. Jednání pracovní skupiny je plánováno na podzim 2024. Důležitá je příprava Akčního 

plánu na roky 2025-2027. Předpokládá se, že na následujícím jednání Rady budou představeny 

teze Akčního Plánu s tím, že dopracování navazujícího Akčního plánu proběhne na začátku roku 

2025 po vyhodnocení původního Akčního plánu na roky 2021–2024. Rada by pak nový Akční plán 

měla schválit na svém prvním jednání roku 2025. K. Š. Laurenčíková uvedla, že by ocenila promít-

nutí co nejvíce praktických kroků do Akčního plánu, reflektujících usnesení, která byla mimo jiné 

diskutována na této Radě. Považuje za důležité, aby existoval jasný plán kroků, které by se ve třech 

letech měly realizovat.  

 

• Informace z činnosti sekretariátu Rady 

K. Š. Laurenčíková informovala, že k 1. červenci 2024 došlo k přejmenování oddělení z původního 

Oddělení sekretariátu Rady vlády pro NNO na Oddělení spolupráce s občanskou společností. Toto 

oddělení samozřejmě i nadále plní funkci sekretariátu Rady, ale změna názvu má poukázat na to, 

že není pouze sekretariátem Rady, ale plní i další úkoly (věcná tématika, participace, příprava a 

realizace projektů atd.). Zároveň došlo k přejmenování za účelem terminologicky zdůraznit pojem 

občanská společnost. K. Š. Laurenčíková dále doplnila, že v nejbližších dnech se bude na jednání 

vlády předkládat upravený statut Rady vlády pro NNO. Úpravy ve statutu jsou zejména technického 

rázu (nedošlo k žádným změnám věcného zaměření Rady) z důvodů zefektivnění a racionalizace 

jejich činnosti, snížení administrativní zátěže sekretariátů v rámci Úřadu vlády, a co možná nevět-

šího sjednocení postupů při organizaci fungování jednotlivých rad. Za tímto účelem bylo navrženo 

dosavadní statuty zrušit a nahradit je dokumenty s jednotnou strukturou.   
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Ad 9) Různé 

Na závěr K. Š. Laurenčíková poděkovala všem zapojeným do pomoci v řešení následků povodní. 

Vyzdvihla společnou komunikaci a včasnost poskytování informací okolí. 

Jako jeden z úkolů pro sekretariát Rady definuje vytvoření jasné databáze kontaktů na sektorové 

sítě na úrovni krizové komunikace, díky které by mohli včas komunikovat nabídky pomoci do částí 

společnosti, které se jim jinak nedaří tak jednoduše kontaktovat. 

J. Kamenický vyzdvihl spolupráci NNO během povodní. Zmínil, že lepší oproti předchozím krizím 

byla i spolupráce se státním sektorem, či integrovaným záchranným systémem.  

P. Mička informoval, že minulý týden na Pracovní komisi k otevřenému vládnutí a transparentnosti 

státní správy byly odsouhlaseny nové závazky do budoucího Akčního plánu ČR Partnerství pro ote-

vřené vládnutí. V rámci tohoto plánu je Úřad vlády zapojen do tří závazků. Dva z nich jsou tematicky 

provázány s realizací TSI projektu. Prvním z nich je analyzovat možnosti kompetenčního centra. 

Druhým je pilotování metody občanského shromáždění. Třetím závazkem je realizování školení o 

fungování NNO v rámci ministerstev. 

Na závěr K. Š. Laurenčíková informovala, že do konce roku proběhne ještě jedno zasedání Rady 

(dne 19. prosince). A pozvala všechny členy Rady na druhou konferenci Lidská práva a Česko, která 

se uskuteční dne 10. prosince.  

 

Zapsal: PhDr. Ing. Pavel Mička, tajemník Rady 

 

Schválila: Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková, místopředsedkyně Rady 

 

 

https://www.tojerovnost.cz/cs/pozvanka-na-konferenci-lidska-prava-a-cesko-2024/

